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Geachte woordvoerders mobiliteit, 
  
Op 30 juni debatteert u over het MIRT. Gemeenten worden graag meer betrokken bij de huidige 

MIRT-aanpak. We geven graag enkele aandachtspunten aan u mee voor een betere uitvoerbaarheid, 

in de hoop samen met u werk te maken van de grote – integrale – mobiliteitsvraagstukken. 
  
Afweegkader ontsluiting woningbouw: zorg voor goed proces 
Voor de besteding van de middelen (7,5 miljard euro) voor de ontsluiting van woningbouw is een 

afweegkader opgesteld. Gemeenten steunen en integrale afweging en voeren gesprekken met I&W 

om verder te gaan met dat kader. Wij vragen tegelijkertijd aandacht voor een goed proces, omdat het 

nu een uitdaging blijkt om het goede gesprek te voeren met alle overheden. Hierin sluiten wij aan op 

de boodschap van de provincies: de snelheid moet niet ten koste gaan van de zorgvuldigheid. Zorg 

ervoor dat medeoverheden niet verrast worden: Wij vragen om heldere communicatie. Dit was bij de 

versnellingsafspraken (1,5 miljard van de 7,5 miljard) niet altijd het geval.  
  
Investeringen in fiets borgen in het MIRT 
Eerder dit jaar heeft uw Kamer de motie-Bouchallikh aangenomen om een apart programma in het 

MIRT te wijden aan de uitvoering van het Nationaal Toekomstbeeld Fiets. In de recente Kamerbrief 

lezen wij een weinig ambitieuze invulling van de bewindspersonen hiervoor. Zij schrijven dat 

drempelbedragen geen probleem zijn, omdat er ook andere mogelijkheden zijn om aan geld te komen. 

Voor ons zijn lagere drempelbedragen nog steeds een must (zoals de motie-Van Ginneken terecht 

verzoekt), zodat meer gemeenten kunnen bijdragen aan de integrale verbetering van de 

bereikbaarheid met investeringen in bijvoorbeeld de fiets. Ook verwijzen de bewindspersonen naar 

andere regelingen, waaronder de subsidieregeling SPV. Dit doet wat ons betreft geen recht aan de 

benodigde investeringen in de fiets (zoals het Nationaal Toekomstbeeld Fiets laat zien) en wij hopen 

dat het kabinet nog steeds bereid is om extra geld vrij te maken voor de fiets. 
  
Betere uitvoerbaarheid MIRT nodig 
De twee belangrijkste belemmeringen van een goede uitvoerbaarheid van infrastructurele projecten 

zijn: de hoogte van de genoemde drempelbedragen voor een rijksbijdrage en de eis om zicht te 

hebben op 75% van de financiering aan het begin van een MIRT-traject. Daardoor kunnen veel 

gemeenten geen aanspraak maken op cofinanciering van het rijk. Dit betekent dat vooral kleinere en 

middelgrote gemeenten financieel niet in staat zijn om te investeren in maatregelen die de 

bereikbaarheid van Nederland verbeteren – terwijl ze dit wel graag willen. Wij vragen daarom de 

drempelbedragen af te schaffen of substantieel te verlagen en pas later in het MIRT-proces de 75% 

financiering te vragen. Daarnaast zien wij dat de steeds vaker gevraagde hoge bijdrage van 

gemeenten aan cofinanciering botst met de beperkte gemeentelijke budgetten en investeringsruimte.  
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Geef gemeenten een betere rol in het MIRT proces 
Meer en meer besluiten worden onderdeel van het MIRT proces. Niet alleen de aanleg van 

landelijke/provinciale infrastructuur, maar bijvoorbeeld ook rond verduurzaming en het beter benutten 

van infrastructuur. Dit heeft direct impact op gemeenten, terwijl gemeenten nu geen partij aan de 

MIRT-tafel zijn. Wij vragen daarom om een betere betrokkenheid van gemeenten te borgen en 

budgetten elkaar te laten versterken en deze indien mogelijk in de regio samen te voegen. Dit is het 

doel, maar u zou als Kamer al een stap in de goede richting kunnen zetten door bij de MIRT 

gesprekken gemeenten direct te betrekken. Verder kunnen deze gesprekken bijvoorbeeld (als dit 

regionaal gewenst is) niet per landsdeel maar per subregio gepland worden. Als tweede stap zou het 

proces ook naar andere onderwerpen verbreed kunnen worden, samen met het ontschotten van 

budgetten. 

 

 

 

 

 

 

 

 


